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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Gádoros Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  Pénzügyi  és
Gazdasági  Bizottságának  2013.  június  13-án  1030 órától  megtartott
üléséről

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal Tanácskozó Terme

Jelen vannak: Kozmer Imre, Bencsik Sándorné és Horváth Mariann bizottsági tagok

Jelen volt
tanácskozási joggal: Dr. Prozlik László polgármester

Varga József jegyző
Libor Zsoltné pénzügyi csoportvezető
Fábri István települési képviselő

Kozmer Imre bizottsági elnök köszönti a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság tagjait, üdvözli a
megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mert három bizottsági tag jelen van.
Jegyzőkönyvvezetőnek Bálint Krisztinát javasolja, mellyel a bizottság – 3 igen szavazattal –
egyhangúlag egyetért. Javasolja, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat tárgyalják,
mellyel a bizottság – 3 igen szavazattal – egyhangúlag egyetért. Jegyzőkönyv hitelesítőnek
javasolja Horváth Mariannt, mellyel a bizottság – 3 igen szavazattal – egyhangúlag egyetért.

1.) Közösségi Ház eszköz-beszerzésére pályázat benyújtása

Kozmer Imre bizottsági elnök átadja a szót Dr. Prozlik László polgármesternek.

Dr.  Prozlik  László  polgármester  elmondja,  nagy vonalakban  vázolták  az  előterjesztésben,
hogy milyen lehetősége van az eszközbeszerzésre az önkormányzatnak. A pályázatot 17-én
fogják megnyitni, a beérkezési sorrendben fogják eldönteni, hogy melyik pályázat mennyit
nyer. Természetesen a helyi bírálóbizottság a Leader-nél véleményezi a pályázatokat. A mai
nap délután fogják ezt véleményezni.
A jelenlegi hangtechnika 20 évvel ezelőtt lett vásárolva. Akármilyen rendezvény van, úgy kell
összekérni  az  eszközöket.  Ha  lehetőség  van,  erre  mindenképpen  kellene  pályázni.  Az
árajánlatokat bekérték, az előzetes munkálatok megtörténtek. Reményeik szerint kulturáltabb
körülmények között tudják fogadni a vendégeket a pályázat megvalósulásával.

Kozmer Imre bizottsági elnök hozzáteszi, összesen 455 millió forint van ebben a kiírásban,
ebből 255 millió forint érkezett be. A jövő héten is lesz elbírálás.

Dr. Prozlik László polgármester elmondja, elég sok pénz van még a Leader-ben, ezt az idén el
kell  költeni.  Próbáltak  pályázni  a  művelődési  ház  felújítására,  akkor  visszaléptek.
Előreláthatólag lesz ÁFA nélküli és előrefinanszírozott pályázati lehetőség.

Horváth Mariann pénzügyi  bizottsági tag elmondja, ha megvalósul ez a pályázat,  jó lenne
riasztót felszerelni az épületre, jó lenne a mosdót és a konyhát felújítani. Olyan értékűek az
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eszközök,  hogy  abban  az  épületben  nem  biztonságos  a  tárolásuk.  Szükséges  még  a
mozgáskorlátozott feljáró, ezt pályázaton kívül meg tudják oldani.

Fábri István települési képviselő kérdése, a 1.100 ezer forint egyéb költség mit takarna?

Dr.  Prozlik  László  polgármester  elmondja,  ez  a  szervezési  költség,  pályázatírási  díj,
lebonyolítási  díj,  ellenőrzések,  elszámolások,  járulékos  költségek,  amit  felvetődnek,  ezek
elszámolható költségek. Elmondja, a riasztóberendezést nem lehetett bevenni. Külön tudják
megoldani a mozgáskorlátozott bejáróval együtt.

Kozmer Imre bizottsági elnök további kérdés hiányában felteszi szavazásra, ki ért egyet azzal,
hogy  a  pénzügyi  bizottság  javasolja  a  Képviselő-testületnek  elfogadásra  a  közösségi  ház
eszközbeszerzéséről szóló előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A Pénzügyi és Gazdasági Bizottság – 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül –
az alábbi határozatot hozta:

32/2013. (VI. 13.) Pü. és Gazd. Biz. számú határozat:
A Pénzügyi és Gazdasági Bizottság javasolja a Képviselő-
testületnek a közösségi ház eszközbeszerzésére vonatkozó
határozati javaslat elfogadását.

2.) Bejelentések

- PROGÁDOR Kht. – i-Tv

Kozmer  Imre  bizottsági  elnök  átadja  a  szót  Szatmári  Sándornénak  a  Progádor  Kft.
ügyvezetőjének.

Szatmári Sándorné a Progádor Kft. ügyvezetője elmondja, a minőségi adás biztosítása végett
szükséges volna most már a kft-nek is javítani. A bevételből nem valósítható meg, hogy a
digitalizálást megoldják. Ez 10-12 millió forintba kerülne. Van olyan lehetőség, hogy az i-Tv-
hez csatlakozva megoldhatóvá lehetne tenni úgy, hogy az Oros-Com kiépült hálózata, amely
Nagyszénáson  jön  Gádorosra,  ott  rácsatlakozva  megoldhatóvá  válna.  Több  előnye  lenne
ennek  a  megoldásnak,  egyrészt  több  csatornát  tudnának  szolgáltatni,  lenne  109  csatorna
digitálisan, ebből 17 csatorna HD minőségben. Az i-Tv elkészítette a számítását az általuk
megadott  adatokra.  A  tényadatokat  figyelem  bevéve  készítette  egy  számítást.  Tényleges
árbevételről van szó. Ez volt 25 millió forint. A szolgáltatási díjat ha kifizetik, az 17 millió
forint, marad 7 millió forint, ezt a 7 millió forint ment egyéb költségekre. Az i-Tv ugyanezzel
a módszerrel  számolta ki, az eredmény ugyanaz.  821 előfizetővel számolva kiszámolta  12
hónapra,  hogy az általuk  kialakított  csomagok alapján mennyi  bevétel  lehet,  ez  az összes
árbevétel.  Ebben  az  esetben  már  11  millió  forint,  ami  a  szolgáltatási  díj  levonása  után
megmarad. A 4-5 millió forint, a kettő közötti összeg megmaradna. Ebből még fizetni kell
iparűzési adót, felügyeleti díjat, innovációs járulékot. Így is megmarad több, mint ami eddig
megmaradt. Ez a megoldás több szempontból eredményes lehet. Egyrészt energiatakarékosság
szempontjából. Ez a berendezés, ami most van, egyenként áramot fogyaszt. Az új megoldás
esetében egyetlen  berendezés  lesz,  amit  meg kell  venni,  melynek  az ára  900 euro,  a  régi
berendezéseket ki kell húzni a konnektorból. Helyette a vevőberendezés fog működni. Ez 40
%-os  energia-megtakarítást  jelent.  Úgy  egyeztek  meg  az  utolsó  megbeszélésnél.  hogy
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amennyiben  eljutnak  odáig,  hogy  a  Képviselő-testület  meghozza  a  döntést,  hogy
csatlakozzanak,  akkor  elkészítik  a  Progádorra  vonatkozó  szerződést.  A  jelenlegi
szerződéstervezet már egy elkészített szerződés. Miután a testület elfogadta a kft-re szabott
szerződést, utána jön a többi teendő. Tájékoztatják az előfizetőket, hogy a szolgáltató az i-Tv
lesz,  de minden  ügyintézés  itt  fog történni  továbbra  is.  Eddig  is  volt  bér  és  járulék,  volt
karbantartási  munka, adminisztrációs költség. Ezek a költségek ezután is lesznek. Egyedül
csak a szolgáltatási díj és az árbevétel különbözete. Eddig a kiscsomagban volt 18 csatorna
2.240 Ft-ért,  a nagycsomagban 3.550 Ft-ért  volt  48 csatorna.  Most lenne a  kiscsomagban
ugyanezért  az árért  20 csatorna,  a nagycsomagban ugyanezért  az árért  pedig 55 csatorna,
bejönne új csatornaként a Sport 1, Sport 2 és a Szuper TV2. A kiosztás nem változik, az RTL
II kijön. Lesznek új csatornák. Lenne még egy csomag, ami 3.100 Ft lenne 51 csatornával. A
hírek szerint január 1-től a TV2 és az RTL Klub is fizetős lesz. A legdrágább csatornák az
RTLII, Sport 1 és Sport 2.

Fábri István települési képviselő kérdése, az 500 és 110 forintból hogy lett 3000 forint?

Szatmári Sándorné a Progádor Kft. ügyvezetője elmondja, a legkisebb csomagnál 490 forint a
nettó, annak 630 a forint a bruttója. Nem volna értelme a csomagárakon változtatni. Muszáj
rajta maradni valamennyinek. Akkor nem tudnak ügyfélszolgálatot fenntartani, karbantartást,
javítást elvégezni,  eszközt és anyagot vásárolni,  adót kifizetni.  Ehhez muszáj különbözetet
képezni. Ezeket az árakat megszokták az előfizetők. Az i-Tv-nek 40-50 ezer előfizetője van, a
szolgáltatási díjat is kevesebbért kapják.

Fábri  István  települési  képviselő  kérdése,  iparűzési  adót  ide  fizet  az  említett  cég,  ha  a
szerződés meg lesz kötve?

Szatrmári Sándorné a Progádor Kft. ügyvezetője elmondja, ott fizetik az iparűzési adót, ahol a
telephelyük  van.  Ami  a  kft-nek  van,  az  itt  fizet.  A  kft.  csak  beszedi  nekik  a  pénzt  és
továbbutalják.
Az óvadékról  elmondja,  egy havi  díjat  szeretnének óvadékként  vagy bankgaranciaként,  6
hónap  feltöltési  idő  áll  rendelkezésre.  A  bankgaranciáról  érdeklődött  a  számlavezetőnél.
Bevállalják a bankgaranciát,  de ehhez fedezetet kell nyújtani. Ingatlanjuk nincs, vezetékre,
hálózatra  nem  tesznek.  Az  összeget  le  kell  tenni  a  számlavezetőnél,  le  kell  kötni,  nem
nyúlhatnak  hozzá.  Jobban járnak,  hogy 6  hónap alatt  töltik  fel,  és  addig  tudja  a  pénz  is
használni.

Varga József jegyző elmondja, gyakorlatilag az i-Tv olcsóbban kapja a szolgáltatást, a közte
lévő különbözet csökkentve a költségekkel megmaradna a kft-nek. Úgy tűnik, hogy előnyös
lesz a bérleti szerződés. A bérleti szerződés a meglátása szerint elsősorban a bérlőnek előnyös,
mert a bérlőnek vannak benne jogok, az üzemeltetőnek kötelezettségek. Bele kell venni egy-
két  dolgot  a  szerződésbe.  A  vagyontörvény  rendelkezik  arról,  miknek  kell  kötelező
tartalomként  szerepelni  benne.  Ebben  a  szerződésmintában  ezek  nincsenek  benne.
Amennyiben az árbevétel a 25 millió forintot 2013-ban eléri, akkor meg kell pályáztatni. Nem
tudja, eléri-e. Erről mindenképpen nyilatkozni kell. Az átláthatóságról is nyilatkozni kell a
bérlőnek cégszerűen aláírva.  A kötelező elemeket,  például:  rendkívüli  felmondási ok, bele
kell  foglalni  a  szerződésbe  jogszabály  szerint.  A  szerződés  szerint  bérlő  ÁSZF-jét  kell
használni, ami nem ismert, nincs mellékelve. Javasolja, legyen a szerződés elválaszthatatlan
része. Ha a bérlő változtatja azt, ettől kezdve a testületnek nincs ráhatása és rosszul járhat a
kft. Ha melléklet, csak akkor módosíthat, ha a Képviselő-testület erről tud. Az jó, ha minél
több pénz befolyik.
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Szatmári  Sándorné  a  Progádor  Kft.  ügyvezetője  elmondja,  átnézte  a  vagyontörvényt,  a
szerződést  is  átküldte  Szabó  János  nagyszénási  ügyvédnek,  hogy nézze  meg  a  biztonság
kedvéért. Azt mondta, hogy a szerződés szabályos, nincs vele semmi gond. Utána érdeklődött
a  szerződésről  a  bólyi  jegyzőnél,  ahol  már  ez  a  szolgáltató  szolgáltat  –  Vésztő,  Elek,
Medgyesegyháza, Császártöltés településeken is az i-Tv szolgáltat. A bólyi jegyzővel és az i-
Tv vezetőjével is beszélt. Nem kértek még tőlük ilyen igazolásokat.

Varga József jegyző megkérdezi az ügyvezetőt, tényleg elolvasta-e a vagyontörvényt, majd az
általa javasoltak alátámasztása érdekében felolvassa a vagyontörvény vonatkozó részeit.

Dr. Prozlik László polgármeser úgy ítéli,  hogy 16 év után ezt a fejállomást illő fejleszteni
nagyobb mértékben. A szerződéssel kapcsolatosan említette jegyző úr a hiányosságokat. Az
ügyvezetőtől elhangzott,  hogy a hajlandóság kifejezése után elkészül a Gádorosra érvényes
szerződés. A jegyző úr által elmondottakat bele kell tenni a szerződésbe. Javasolja, hogy a
szerződés 1 év időtartamra szóljon.

Bencsik Sándorné pénzügyi  bizottsági tag a jegyzővel ért egyet,  ha bele kell tenni, tegyék
bele. Örvendetes, hogy jó minőségű adást fognak látni.

Kozmer  Imre  pénzügyi  bizottsági  elnök  további  kérdés  és  vélemény  hiányában  felteszi
szavazásra, ki ért egyet azzal, hogy a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság javasolja elfogadásra a
Képviselő-testületnek az előterjesztésében szereplő 1.  határozati  javaslat  elfogadását,  mely
szerint  a  Progádor  Kft.  és  az  i-Tv  Digitális  Zrt  között  az  analóg  kábeltelevíziós
szolgáltatáshoz a frekvencia bérbeadási szerződés megkötését támogassa?

A Pénzügyi és Gazdasági Bizottság – 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül –
az alábbi határozatot hozta:

34/2013. (VI. 13.) Pü. és Gazd. Biz. számú határozat:
A Pénzügyi és Gazdasági Bizottság javasolja elfogadásra a
Képviselő-testületnek,  hogy  a  Progádor  Kft.  és  az  i-Tv
Digitális  Zrt  között  az  analóg  kábeltelevíziós
szolgáltatáshoz  a  frekvencia  bérbeadási  szerződés
megkötését támogassa.

- Kozmer Imre települési képviselő kérelme

Dr. Prozlik László polgármester bejelentésében elmondja, érkezett egy kérelem Kozmer Imre
települési képviselőtől.

Kozmer Imre település képviselő elmondja, biztos benne, hogy a tranzakciós adó áthárításáról
van szó. Az alapítványok pénzét nem lehet működési költségre felhasználni. A pénzt kivették,
pénztárban van. Ezek kicsi egyesületek, és kicsi alapítványok, megöli őket a számlavezetési
díj.

Dr. Prozlik László polgármester szerint nem a legjobb pénzügyi oldalról megközelíteni ezt a
témát. Az önkormányzatnak nincs pénze ilyeneket támogatni. Ez alapján a 18-20 egyesület,
civil  szervezet  joggal  mondhatja,  hogy nincs  pénze,  kevés  a  támogatás,  az  önkormányzat
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vállalj át. Valami más utat kellene találni. Az egyesületnél van tagdíj. Alapítvány bizonyos
mértékben gazdálkodik. Ebből 1-2 civil szervezet, alapítvány olyan, ahol gyerekekről van szó,
más kategóriába eshet. Így egységesen támogatva erkölcsi alapja akkor lenne, ha mindegyiket
támogatnák.  Tartalékban  van  150  ezer  forint.  Az  önkormányzat  lehetőségei  nagyon
korlátozottak és egyre korlátozottabbak.

Kozmer Imre települési képviselő elmondja, az egyesületek azon erkölcsi alapon fordultak
ide, hogy ezek az egyesületek nem kaptak támogatást az önkormányzattól, mert nem is kértek.
A többi egyesület kapott az önkormányzattól támogatást. Ne keverjék össze, hogy valaki már
kapott támogatást. A labdarúgó egyesület 1.500 ezer forintot kapott működésre, a kézilabda
klub 400 ezer forint működési támogatást kapott, a birkózó egyesület 600 ezer forintot. ’10
ezer forinton próbálják megkérdőjelezni az erkölcsi alapot. Ezek az egyesületek most kerültek
nehéz  helyzetbe.  Csak kizárólag  erre  az  évre  gondolt.  Ez  a  Képviselő-testület  a  gádorosi
diáksportot  6  év  óta  nem  támogatja  egy  fillérrel  sem.  A  Gádoros  sportjáért  alapítvány
gyakorlatilag nem működik 10 vagy 8 éve. Ha felmondják a bankszámla szerződést, a NAV
kötelezni fogja, hogy nyilatkozzon.

Bencsik Sándorné pénzügyi bizottsági tag kérdése, most jelenleg idáig terveztek a félévivel?

Kozmer Imre települési képviselő elmondja, áprilistól van költség, de volt még valamennyi
pénz. Ha erre az évre kiszámolják, az havi 1000 forint.

Bencsik Sándorné bizottsági tag elmondja, ami van most tartozás, az fizessék ki, és lépjenek
át más számlavezetőhöz.

Kozmer Imre képviselő elmondja,  csak az adó 1 %-ából van bevétel,  annak csak 10 %-a
használható fel működésre.

Bencsik Sándorné pénzügyi bizottsági tag kérdése, van tagdíj az egyesületeknél?

Kozmer Imre képviselő kérdése, kinél nincs beleírva az alapító okiratba? És ki az, aki szedi?
Gyerekektől szedjék?

Dr.  Prozlik  László  polgármester  elmondja,  18-19  egyesület  van,  valószínű,  hogy
mindegyiknek van bankszámlája. Ebből az önkormányzat  támogat 3-4 sportegyesületet,  15
marad, ők joggal kérhetik ilyen alapon a támogatást. Ha lenne pénz, egy szava sem lenne,
mert jó helyre megy. Ez közvetlen támogatás. Közvetett támogatást általában megoldják.

Kozmer Imre képviselő visszavonja a kérelmét.

- Esélyegyenlőségi program

Dr.  Prozlik  László  polgármester  következő  bejelentésében  elmondja,  az  esélyegyenlőségi
program  felülvizsgálatának  lehet,  hogy  lesz  pénzügyi  vonzata.  Szeptemberben  felül  kell
vizsgálni a tervet.

- Nyári napközi
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Kozmer Imre pénzügyi bizottsági elnök elmondja, az utóbbi napokban, hetekben az általános
iskolába  járó  szülők  közül  néhányan  megkeresték  az  ügyben,  hogy  azokkal,  akik  ők
beszélgettek, többnek mind a két szülője dolgozik egész nyáron, és a gyerekek elhelyezése
problémát jelent. Megkérdezték, hogy nyári napközire van-e lehetőség. Akkor azt a választ
adta,  hogy a nyári  napközi  nem az iskola kötelessége,  hanem a lakóhely szerint  illetékes
önkormányzatnak feladata a gyermekek napközbeni ellátása. Akkor megígérte a szülőknek,
hogy ha lehet, nyári szünet előtt testületi ülés elé hozza. Gádoros nagyközség önkormányzata
gondolkodna-e abban, hogy valamilyen módon a gyermekek napközbeni ellátását megoldaná-
e?  Ennek  nyilván  többféle  vonzata  van.  Helyszínt  és  az  ehhez  megfelelő  eszközök,
felszereléseket, amik az elfoglaltsághoz szükségesek, biztosítani kell. Megfelelő szakember
díjazását is biztosítani kell, aki ezt végzi. A pedagógusok szabadságon vannak. Ez nem az
iskola feladata. Amennyiben támogatná ezt a Képviselő-testület, az iskola vezetése biztosítaná
ehhez a helyszínt, vezetéseket, az épület takarítását, az ottani mosogatást. Napi háromszori
étkezés kell, 8-16 óráig tartó foglalkozás lenne. Ha nem egész nyáron, egy hónapra, júliusra
egy  pedagógus  bért  jelentene  megbízási  szerződéssel.  Meg  kell  hirdetni,  hogy  van-e  rá
jelentkező. Eddig nem volt ilyen, most néhány szülő kereste meg ebben az ügyben.

Dr.  Prozlik  László  polgármester  elmondja,  a  gyerekek  nyári  elfoglaltsága  eddig  is
megoldódott. Az önkormányzatok nem kapnak erre a célra egy vasat sem. Azt is felvállalta az
önkormányzat,  hogy 150 gyerek nyári  étkeztetését megoldja június 17-től augusztus 28-ig.
Tavaly 100 gyermek volt.
Egy  pedagógus  bér  bruttó  150-200  ezer  forint,  plusz  az  étkeztetés.  Nem látja  az  anyagi
hátteret. Jó ötlet, jó lenne, ha lenne.

Kozmer Imre bizottsági elnök elmondja, 5 alatt volt a létszám, aki megkérdezte. Nem tudja,
hogy hányan lennének előzetes felmérés alapján.

Dr. Prozlik László polgármester elmondja, ennek a költsége a félmillió forint alatt nem állna
meg.

Kozmer Imre bizottsági elnök elmondja, a nyári napközinél nem ingyenes az étkeztetés, ha
valaki  igénybe  veszi,  azért  fizetni  kell.  Jellemzően  azok  keresték  meg,  akik  fizetnek  az
étkezésért,  dolgoznak,  nem kapnak  gyermekvédelmi  kedvezményt,  és  gond  a  gyermekek
elhelyezése.

Varga József jegyző elmondja, tavalyig a nyári napközire járt költségvetési támogatás, már
nem jár, mert nem az önkormányzaté az iskola. Tavaly volt feladat is, pénz is.

Kozmer Imre bizottsági elnök összefoglalva elmondja, az idő rövidsége miatt ezzel most nem
foglakoznak.
További bejelenteni való hiányában megköszöni a részvételt, és az ülést bezárja.

K. m. f.

Kozmer Imre Horváth Mariann
bizottsági elnöke bizottság tag


